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Kluczbork, dnia 6 marca 2025r.

Mateusz Dybka

Przewodniczący Klubu Radnych

„Stąd Jesteśmy"

Dotyczy: odpowiedź na interpelację w sprawie odpadów tekstyliów i odzieży.

Odpowiadając na interpelację Radnego Mateusza Dybki, przekazaną przez
Przewodniczącego Rady Miejskiej pismem nr BR.0003.24.2025.MN z dnia 28 lutego 2025r.
niniejszym informuję:

l) Podstawowym sposobem odbioru odpadów tekstyliów i odzieży jest w dalszym
ciągu dostarczanie tego typu odpadów do Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów
Komunalnych w Gotartowie. Jest to sposób spełniający wymagania art.3 ust.2 pkt 6
ustawy z dnia 13 września 1996r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach.
Należy również podkreślić, że do PSZOK-u wszystkie segregowane odpady są
przyjmowane w ramach opłaty za odbiór i zagospodarowanie odpadów
komunalnych, co oznacza, że dla mieszkańca nie powoduje dodatkowych kosztów.
Jednocześnie informuję, że odpady tekstyliów i odzieży są przyjmowane w naszym
PSZOK-u od 2013r. ( od powstania nowego systemy gospodarki odpadami
komunalnymi). Ponadto warto wskazać, że Punkt jest czynny pięć dni w tygodniu:

od poniedziałku do piątku w godzinach

oraz w pierwsza i trzecia sobotę miesiąca

2) Jeśli chodzi o ustawienie na terenie Gminy dodatkowych pojemników na odpady
tekstyliów i odzieży informuję, że taka forma odbioru nie jest rozpatrywana.
Ustawienie takich pojemników potencjalnie stworzy niekontrolowane „wysypisko
odpadów tekstyliów i odzieży", a to z kolei spowoduje konieczność porządkowania
tych miejsc i generowanie dodatkowych, wysokich kosztów. Obecnie funkcjonują
pojemniki PCK na odzież używaną i są najlepszym przykładem na wyżej
przedstawione argumenty. Podobnie wygląda sytuacja z odpadami
wielkogabarytowymi na niemchomościach wielorodzinnych, mimo precyzyjnie
określonych harmonogramów odbioru odpady zalegają przy altanach
śmietnikowych gdyż mieszkańcy nie przestrzegają ustalonych zasad i nie odwożą
odpadów do PSZO-u. Podobnie zarządzający nieruchomościami, mimo obowiązku
utrzymania w należytym porządku i czystości miejsc gromadzenia odpadów nie
wywożą odpadów wielkogabarytowych zgromadzonych między odbiorami do
PSZOK-u.



3) Obecnie są prowadzone rozmowy z firmą odbierającą odpady komunalne od
właścicieli nieruchomości na terenie naszej Gminy - FB Serwis S.A. , gdyż należy
zauważyć , że obecna umowa nie przewiduje odbioru z nieruchomości tej frakcji
odpadów i konieczne jest rozszerzenie zakresu usług określonych w dotychczasowej
umowie. Negocjacje dotyczą wyceny i przedstawienia oferty odbioru i
zagospodarowania odpadów tekstyliów i odzieży w sposób akcyjny raz na kwartał,
bezpośrednio z nieruchomości w systemie workowym. Jeśli chodzi o określenie
kołom warków, na ten moment Rozporządzenie Ministra Klimatu i Środowiska w sprawie
sposobu selektywnego zbierania wybranych frakcji odpadów z dnia 10 maja 2021r.(Dz. U.
z 2021 póz. 906) nie zostało znowelizowane i nie określa sposobu zbierania i odbioru
odpadów tekstyliów i odzieży.
Przewidywany pierwszy odbiór tej frakcji odpadów odbędzie się w drugim kwartale tego
roku. Po ustaleniu konkretnych rozwiązań będziemy szczegółowo informować
mieszkańców o terminie i formie planowanego odbioru.
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Do wiadomości:

l. Piotr Sitnik
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kluczborku

2. a/a


